
Emne: CLU: Til punkt 9 - Ønsker til Budget 2026 for så vidt angår Teknik- og Miljøudvalgets 
område 

Kære lokaludvalg samt suppleanter, der deltager i lokaludvalgets møde i morgen 

Om punkt 9 på dagsordenen for lokaludvalgets møde i morgen, hvori der er forslag om et 
ønske til Budget 2026 om opgradering af Refshalevej til sikker skolevej og cykelgade: 

 

I denne sag, Nye cykel- og skolevejsprojekter, herunder ansøgning til national cykelpulje | 
Københavns Kommune, som var på dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets møde den 10. 
marts, står følgende: 
”Forbedrede cykel- og gangforhold på Refshalevej fra Prinsessegade til Krudtløbsvej 
(anlægsoverslag 56 mio. kr. afhængigt af scenarier)” 

I ”Inputs til Christianshavn Lokaludvalgs budgetønsker til Budget 2026” står der, at anlæg af 
cykelgade på strækningen vil have estimerede anlægsomkostninger på 25–35 mio. kr. ”Inputs 
til Christianshavn Lokaludvalgs budgetønsker til Budget 2026” er et bilag til punkt 9 på 
dagsordenen for lokaludvalgets møde i morgen. 

Vi her i sekretariatet spurgte TMF om, hvad beløbsforskellen skyldes. 

 

TMF har svaret:  
”Forskellen i de to projekter ligger i den anvendte løsning. I input til lokaludvalget er der taget 
udgangspunkt i, at det hele asfalteres. I dokument og indstilling er der taget udgangspunkt i, at 
alle eksisterende Chaussesten genanvendes. Dette er en meget dyrere løsning, fordi alle 
stenene vil skulle rettes op og stokhugges/jetbrændes på stedet. 

 

TMF skriver videre: ”Det ville være super, hvis lokaludvalget ved indmelding af deres endelige 
budgetønsker til Budget 2026 i næste måned præciserer, om der ønskes løsning med 
asfaltering eller med genbrug af Chaussesten – eller at begge scenarier kommer med til 
prioritering i TMU, så det er op til udvalget, hvilket scenarie et evt. budgetnotat skal 
indeholde.” 

 

TMF har svaret følgende om fredningsbestemmelser for Refshalevej: 

” Der er endnu ikke søgt om dispensation, da dette først sker, når et projekt politisk 
besluttes/finansieres.  

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-10032025/referat/punkt-15
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-10032025/referat/punkt-15


Derudover kan jeg informere om, at TMU allerede har henvist finansiering til forhandlingerne 
af den dyre løsning. Lokaludvalget kan fortsat have ønsket med for at gøre udvalget 
opmærksom på, at det er vigtigt for lokaludvalget. Lokaludvalget kan også vælge at lægge op 
til, at budgetnotat henvist af TMU også kommer til at indeholde den "billigere" løsning med 
asfaltering, hvis der er større ønske om dette. Vi kan som sagt ikke sige så meget om 
dispensation fra fredningen, før vi reelt søger.” 
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